
PERSOONAPRONOMINIT 

Subjektimuoto 

I you he/she/it we you they 

- kun pronomini on lauseen tekijä eli subjekti 

- I aina isolla! 

- ”ystäväni ja minä” = my friends and I ! 

+ ”hän” kun sukupuolta ei tiedetä = “he or she” TAI “they” 

+ eläimistä it, lemmikeistä myös he tai she 

Objektimuoto 

me you him/her/it us you them 

- kun pronomini on tekemisen (verbin) kohde eli objekti 

- kuin-sanojen (as / than) jälkeen objektimuoto, paitsi jos lause jatkuu! 

→ You’re better than me. / You’re better than I am. 

Adjektiivinen omistusmuoto 

my your his/her/its our your their 

- vaatii aina pääsanan (eli käyttäytyy kuin adjektiivi) -> pääsanaan ei tule tällöin artikkelia 

- käytetään myös sanan own edessä: my own car TAI a car/two cars of my own, jolloin käytetään joko artikkelia a/an 

tai lukusanaa.  

- merkitys ”yksin” saadaan lisäämällä eteen on ja jälkeen own → on my own, on our own, on their own… 

- ruumiinosat, hiukset ja vaatteet: jos kuuluvat lauseen tekijälle (subjekti) -> omistusmuoto, jos kohteelle (objekti) -> 

the → I need to wash my hair. / He punched me in the face. 

- omistusmuoto tulee yleensä kaikkien määreiden (esim. adjektiivit) edelle, mutta sanojen all, both, double, half ja 

twice jälkeen → my absolutely amazing pet / all my life, both her sisters, double his money, half your age, twice 

their salary. 

Itsenäinen omistusmuoto 

mine yours his/hers/its ours yours theirs 

- kaikki muut paitsi ”mine” päättyvät ässään 

- käytetään itsenäisesti, eli ilman omistettavaa asiaa (yleensä kun ko. asiaa ei haluta toistaa) 

- artikkeli (a, an, the), numero tai yleensä määrää ilmaiseva pronomini (esim. a few, any, both) ennen omistettavaa 

asiaa → of + itsenäinen omistusmuoto: He’s a friend of mine. Sixteen friends of mine are coming to the party. Some 

friends of mine live abroad. 

Refleksiivimuoto 

myself yourself himself/herself/itself ourselves yourselves themselves 

- vastaa suomen sanaa ”itse”. alku saadaan adjektiivisesta omistusmuodoista, paitsi themselves. huomaa monikon 

pääte -selves! 

- merkitys ”yksin, ilman apua, omin avuin” saadaan lisäämällä eteen by → ”I did this all by myself!” (sama kuin on my 

own). 

- feel-verbin kanssa ei käytetä refleksiivimuotoja!! → ”Tunnen itseni yksinäiseksi” = ”I feel lonely.” 

- jotkin verbit taas vaativat refleksiivimuodon, vaikka suomessa ei käytettäisikään ”itse” -sanaa: 

 - huvittelen, pidän hauskaa = I amuse myself 

 - käyttäydyn, olen kunnolla = I behave myself 

 - puolustaudun (puolustan itseäni) = I defend myself 

 - pidän hauskaa = I enjoy myself 

 - otan itse (ruokaa, juomaa tms.) = I help myself (to …) 

 - teen oloni kotoisaksi, olen kuin kotonani = I make myself at home 

 - ylpeilen jostakin = I pride myself in … 

 


